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BROI.0002.6.2019  
  

Protokół nr VIII/19  
z obrad VIII Sesji  Rady Powiatu we Włocławku  

z dnia 28 sierpnia  2019 roku 
 

1. Otwarcie obrad VIII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady  Powiatu we Włocławku 
w dniu 18 czerwca 2019 r. o godzinie 1210 otworzył obrady VIII Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku. Powitał radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Pana 
Jana Ambrożewicza – Wicestarostę, Panią Agatę Wojtkowską – Członka Zarządu, radnych 
Województwa Kujawsko – Pomorskiego, Pana Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu, Panią 
Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych, a także 
przedstawicieli środków masowego przekazu, naczelników wydziałów, a także wszystkich 
obecnych na sali obrad.  
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy z dnia 5 czerwca 
1998 r. o samorządzie powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line 
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są następnie 
udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej Powiatu Włocławskiego i na stronie 
internetowej powiatu oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. Każdy, kto wchodzi do sali 
obrad rady powiatu w celu udziału w obradach – czy to w charakterze uczestnika, czy też 
obserwatora (widza) –  powinien liczyć się z możliwością ujawnienie swojego wizerunku 
w sieci i na nagraniu bez uzyskiwania na to jego zgody przez Administratora danych 
osobowych przetwarzających w starostwie.  
Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

2. Stwierdzenie quorum 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach 
Rady Powiatu bierze udział 17 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu 
wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
Wydruk listy obecności stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.   
 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków w sprawie 
jego zmiany. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali porządek 
obrad VIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady.  
Zgodnie z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub 
zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. 
Wniosek powinien zawierać uzasadnienie faktyczne.  
Jednocześnie poinformował, iż w przypadku przyjęcia przez Wysoką Radę wniosku 
o uzupełnienie porządku obrad o konkretny punkt dotyczący rozpatrzenia danego projektu 
uchwały, to na wnioskodawcy spoczywać będzie obowiązek przedłożenia i doręczenia 
radnym, przed przystąpieniem do realizacji tego punktu, projektu uchwały spełniającego 
wymagania formalne określone w statucie.  
 



 2

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem – czy któryś  z uprawnionych 
podmiotów chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego 
porządku obrad VIII sesji ?  
Przewodniczący Rady poinformował, iż Zarząd Powiatu we Włocławku: 
Pismem z dnia  28 sierpnia 2019 r. wniósł o: 

 wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 wraz z tekstem jednolitym,  

 wprowadzenie autopoprawki  do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 
wraz z tekstem jednolitym.  

Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne, które stanowią załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu, radni otrzymali w dniu dzisiejszej sesji.  
Przewodniczący przystąpił do przegłosowania wniosku Zarządu Powiatu. 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym rada powiatu może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością 
głosów ustawowego składu rady. 
Na obrady przybył Pan Roman Gołębiewski. W obradach uczestniczyło 18 radnych.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 18 zmienionego porządku 
obrad VIII sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 (tekst jednolity) i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały 
o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026 (tekst jednolity) i tym 
samym punkt 18  porządku obrad otrzymuje brzmienie:  
Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2026 
wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
Na obrady przybył Pan Marek Jaskulski. W obradach uczestniczy 19 radnych.  
Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 19 porządku obrad VIII 
sesji o autopoprawkę do projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 (tekst jednolity) 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
Na obrady przybył Pan Marek Jaskulski. W obradach uczestniczyło 19 radnych.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnienie w realizowanym porządku obrad autopoprawki  do 
projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 (tekst jednolity) i tym samym punkt 19 
porządku obrad otrzymuje brzmienie:    
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Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 wraz z autopoprawką (tekst 
jednolity).  
Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze propozycje zmian porządku obrad VIII sesji?  
Wobec braku propozycji zmian i uzupełnienia porządku obrad, Przewodniczący Rady 
stwierdził, że porządek obrad VIII  sesji składa się z 21  punktów i przystąpił do realizacji 
porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.   

 
4. Przyjęcie protokołu nr VII/19 z dnia 18 czerwca 2019 r. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad VII Sesji, który był do wglądu 
w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Stosownie do przepisów § 28 ust. 1 Statutu – Radni mogą zgłaszać zastrzeżenia lub poprawki 
do protokołu z sesji udostępnionego w trybie § 27 ust. 6, nie później jednak niż do chwili 
rozpoczęcia kolejnej sesji, w trakcie, której protokół ma być przyjmowany. 
Protokół z sesji udostępniony w trybie § 27 ust. 6, do którego nie zostaną wniesione 
zastrzeżenia lub poprawki, na wniosek przewodniczącego rady, rada przyjmuje w drodze 
aklamacji po wygłoszeniu przez przewodniczącego rady formuły: „Jeżeli nie usłyszę 
sprzeciwu będę uważał, że rada protokół przyjęła”. Przyjęcie protokołu potwierdza 
przewodniczący rady składając na nim swój podpis.  
Zgłaszając zastrzeżenia lub poprawki do protokołu w trybie § 28 ust. 1 zgłaszający 
przedstawia na piśmie propozycję zmiany treści konkretnych fragmentów protokołu, 
o przyjęciu, których rozstrzyga rada w odrębnych głosowaniach. Zgłoszenie zastrzeżeń lub 
poprawek bez sformułowania na piśmie propozycji zmiany konkretnego fragmentu protokołu 
zwalnia radę od ich rozstrzygania. 
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek.  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że rada powiatu przyjęła 
protokół nr VII/19 z dnia 18 czerwca 2019 r. 
 
5. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
18 czerwca 2019 roku do dnia 20 sierpnia 2019 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 21 sierpnia 2019 r. do dnia sesji.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz  sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu z jego działalności za okres od dnia 18 
czerwca 2019 r. do dnia 20 sierpnia 2019 r. zawierające informację z dnia 18 i 27 czerwca, 
z dnia 11, 16, 24 lipca oraz 7 sierpnia 2019 r.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali, sprawozdanie Starosty z działalności zarządu 
powiatu od dnia 21 sierpnia 2019 roku do dnia sesji, zawierające informację z dnia 21 i 28 
sierpnia 2019 r.  
Przewodniczący Rady ogłosił 5 przerwy– celem zapoznania się ze sprawozdaniem starosty. 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania?  
Na obrady przybył radny Karol Matusiak. W obradach uczestniczyło 20 radnych.  
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Wiceprzewodnicząca Rady – Pani Anna Kozłowska powiedziała, że w sprawozdaniu 
podana informacja, że dyrektor SPZPS we Włocławku złożył informację z wykonania planu 
finansowego za I półrocze 2019 r. oraz złożył raport o sytuacji ekonomiczno-finansowej za 
2018 rok. Radna poprosiła starostę o przybliżenie tego zagadnienia oraz jak wygląda sytuacja 
finansowa, lokalowa  jednostki itp. na dzień dzisiejszy.  
Starosta Włocławski powiedział, że sytuacja SPZPS we Włocławku nie jest łatwa pod 
każdym względem, zarówno finansowym, bytowym, organizacyjnym, logistycznym itd. 
W służbie zdrowia jest wiele innych problemów, brak lekarzy, pielęgniarek, 
kontrakty z  NFZ. Te wszystkie problemy dotyczą SPZPS i dyrektora, który zarządza tą 
jednostką od połowy maja. Dyrektor jest obecny na sali i jeśli chodzi o szczegółowe 
uzupełnienie to Starosta poprosił o zabranie głosu dyrektora. Jeśli chodzi o sprawy finansowe, 
to w momencie przejęcia jednostki, po 4 miesiącach tego roku, strata pozostawiona przez 
poprzednią dyrektor wynosiła około 300 000 zł. W międzyczasie wynikł problem, że na 
początku tego roku była kontrola działania jednostki z NFZ w roku 2018 i została naliczona 
kara w wysokości 100 000 zł. Zarząd Powiatu podjął decyzję że nie jest możliwe w tej 
sytuacji wypłacenie nagrody dla ówczesnego dyrektora Pani Anny Dębickiej za rok 2018. 
Szukane są rozwiązania, aby tą sytuację poprawić. Odbywają się 2 razy w tygodniu spotkania, 
na których rozmawia się   o wielu problemach, które występują w zakładzie. Dyrektor stara 
się przeprowadzić proces restrukturyzacji funkcjonowania SPZPS we Włocławku. 
Są pierwsze pozytywne symptomy pod względem finansowym, jak i organizacyjnym. 
W najbliższym czasie Starosta ma nadzieję, że będzie mógł przekazać dużo pozytywniejsze 
informacje, zarówno jeśli chodzi o kwestie finansowe, bytowe itp. W mediach pojawił się 
temat głośny sprzedaży  koni, na których prowadzona była hipoterapia. Dyrektor te kwestie 
wyjaśnił. Starosta stwierdził, że aspekt prowadzonej rehabilitacji dzieci nie został uchybiony. 
Wszystkie te zadania nakładane przez NFZ są realizowane przez jednostkę. Są one 
realizowane  w inny sposób, przy pomocy innych zabiegów. Dyrektor nie może brać 
odpowiedzialności za wszystko, ponieważ prace rozpoczął w tej jednostce w połowie 
miesiąca maja br. Priorytetem starosty, zarządu i radnych jest rozwój zakładu, dalsze 
funkcjonowanie w dużo lepszej sytuacji bytowej niż to ma miejsce w chwili obecnej. 
W mediach padały różne stwierdzenia ze strony starosty i dyrektora, o tym, że podejmowane 
są pewne rozmowy mające na celu poprawę, a wręcz zupełnie inne możliwości 
funkcjonowania. Starosta uważa, że powiat odpowiada za służbę zdrowia i z tego co wie, to 
miesięcznie z usług tej jednostki korzysta 30 000 osób, z czego mniej więcej połowa to 
mieszkańcy Powiatu Włocławskiego. Toczą się rozmowy z Marszałkiem Województwa 
Kujawko-Pomorskiego o przekazanie działki przy ul. Wyszyńskiego. Na najbliższej sesji 
będą propozycje opracowania koncepcji funkcjonowania SPZPS we Włocławku, aby docenić 
pracowników jednostki, ale przede wszystkim mieszkańców powiatu. Rozwój tej jednostki 
jest głównym priorytetem tej kadencji Rady Powiatu. Na razie rozwiązywane są małe 
problemy, aby jednostka mogła funkcjonować. W najbliższym czasie starosta poinformuje 
o propozycjach rozwiązań dalekosiężnych. Starosta ma nadzieję, że będzie można przekazać 
dużo lepsze informacje.  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że jeśli chodzi o opinie Rady Społecznej w sprawie 
nagrody dla Pani dyrektor, to akurat wszyscy jednogłośnie uznali, że dyrektor powinna ją 
otrzymać. Istnieje możliwość jednokrotności, dwukrotności, trzykrotności. W historii powiatu 
było tak, że zarząd nie podzielał głosów komisji. Ta nagroda przyznana przez zarząd 
z różnych względów różniła się od propozycji, którą zaproponowała rada społeczna. Rada 
społeczna kierowała się tym, że Pani dyrektor pełniła rolę menadżera, nie ma zastępcy, jest 
spełniony wymóg minimalnego dodatniego  wyniku finansowego. Ta płynność, czy lepsza 
czy gorsza zawsze była. Co do uposażeń pracowników, którzy zawsze byli na radzie 
społecznej, to powiat nie miał wpływu na płace i inne kwestie. Zarząd nie podzielił 
stanowiska rady społecznej. Według radnego nagrodę należało przyznać, jeśli chodzi 
o wielkość, to nie jest to w kompetencji rady i radny nie będzie zabierał  tym temacie głosu. 
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Jeśli chodzi o sytuację SPZPS we Włocławek radny zapytał, czy panaceum na problemy tej 
jednostki jest zwalnianie  pracowników np. sprzątaczki? 
Starosta Włocławski powiedział, że radny może pozostać przy swoim zdaniu. W sytuacji, 
kiedy jednostka ma za 4 miesięcy 300 000 zł straty, kiedy kontrola NFZ nakłada na jednostkę 
karę w wysokości 100 000 zł , a większość osób zarabia najniższą krajową, w porównaniu do 
osoby, która otrzymuje 3 miesięczną odprawę emerytalną, ekwiwalent za niewykorzystanych 
kilkadziesiąt dni urlopu, gdyż w okresie wypowiedzenia pani dyrektor się rozchorowała 
i   radny jest za przyznaniem nagrody, to powinien poinformować o tym pracowników 
zakładu. Starosta jest przeciwnego zdania. W tej chwili starosta korzysta z rehabilitacji w tej 
jednostce i tym ludziom nie spojrzałby w oczy. Starosta podziękował  członkom zarządu, że 
ta uchwała została podjęta w sposób jednogłośny. Odnośnie zwolnień, to starosta nie zgadza 
się z radnym. Starosta poprosił dyrektora o uzupełnienie informacji. Z tego co starosta wie to 
żadne wypowiedzenia nie zostały wręczone, jedynie nie zostały przedłużone umowy, których 
czas się kończył. Nie warto brnąć w dyskusję, jakie sytuacje w tej jednostce miały miejsce. 
Lepiej wspólnie zadbać o rozwój zakładu.  
Przewodniczący Rady zapytał, za co NFZ ukarał kwotą 100 000 zł jednostkę SPZPS we 
Włocławku? 
Pan Sławomir Paździerski - Dyrektor PSZPS we Włocławku odpowiedział na pytanie 
dotyczące zwolnień z pracy i powiedział, że kończyły się umowy terminowe i nie zostały one 
przedłużone. Stan osobowy uległ zmianie. Jeśli chodzi o kontrolę z NFZ, to dotyczyła ona 
okresu 2018 – II kwartał i pierwsze 3 miesiące 2019 roku. Kontrola została przeprowadzona 
na onkologii. W wyniku kontroli jednostka została obciążana kwotą 72 000 zł za 
niedopełnienie obowiązków wynikających z części administracyjnej, czyli braku wywieszek, 
braku harmonogramu pracy. Za to NFZ nałożył karę. Również za nieczytelność, lekarze pisali 
dokumentację w nieczytelny sposób, że nie można było tego odczytać. Dyrektor jest po 
rozmowach z NFZ, jutro odbędzie się spotkanie w celu obniżenia kosztów, które wynikały 
z nałożonej kary. Co do dalszej przyszłości funkcjonowania jednostki, to tak jak Pan Starosta 
zauważył, to spotykają się regularnie pracując nad koncepcją rozwoju jednostki. Ok. 20000 
osób, jest przyjmowane miesięcznie. Lokalizacja w 4 budynkach pociąga za sobą ogromne 
koszty. Na dzień dzisiejszy szukane są optymalne koszty, na tyle na ile można je zmniejszyć. 
Sprzęt, który obecnie  jest używany przez rehabilitantów jest z 1996 r.,  a nawet z lat 
osiemdziesiątych. To też należałoby poprawić. Dyrektor zwrócił się do radnych o pomoc, 
ponieważ 98% funkcjonowania i uzyskiwania funduszy, to środki z NFZ. Jednostka nie ma 
możliwości pozyskiwania funduszy, które umożliwiłyby rozwój jednostki. Działania Pana 
Starosty, zarządu i rady idą w tym kierunku, aby za kilka lat powiedzieć, że mamy jednostkę 
jaką powinniśmy mieć. Niektóre budynki są z lat 80. Dzisiaj przestawiając jedną poradnią, 
chcąc zrobić centralną rejestrację, należało uzyskać informację, czy można tam postawić 
kolejne segregatory, aby strop się nie zarwał. Tylko w ten sposób podejmując działania 
zmierzające do zmniejszenia kosztów dyrektor jest w stanie do końca roku uzyskać wynik 
dodatni, ale mało prawdopodobny. Przejmując jednostkę  ze stosownym bagażem i nowymi 
rzeczami, jak kara z NFZ, przy braku wiedzy, co będzie z pielęgniarkami i rehabilitantami, 
trudno będzie spiąć budżet w  wartości dodatniej. W przyszłym roku czeka zakład kolejny 
problem, bo najniższa krajowa to kwota 2450 zł bez stażu pracy. W tej chwili w jednostce 
zatrudnionych jest 86 osób, którym się dokłada do najniższej krajowej, która wynosi 2250 zł.  
We Włocławku jest informacja, że SPZPS płaci najmniej swoim pracownikom. Dyrektor 
powiedział, że nie ma środków finansowych i może tylko obniżać koszty. Dyrektor dwa razy 
w tygodniu spotyka się ze starosta i prosi o różne rozwiązania.  
Radny Marek Jaskulski odniósł się do wypowiedzi starosty, że mija się z  sensem, aby 
radny wypowiadał pewne tezy do pracowników. Organem prowadzącym jest starostwo, 
można zaprosić przedstawicieli pracowników SPZPS i wypowiedzieć określone słowa. Radny 
nie jest ekonomistą ani księgowym i nie wie co mogło się pojawić, ale należy pamiętać przy 
wypowiadaniu słowa „było” ponad 12 lat temu, kiedy Wspólnota Samorządowa przejęła 
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odpowiedzialność za powiat, to było 7 mln zł długu w zakładzie. Wspólnym wysiłkiem udało 
się  z tego wyjść z zadłużenia i należy o tym pamiętać.  
Starosta Włocławski poinformował, że w dniu dzisiejszym mija termin aplikowania 
o budowę kolejnych dróg w ramach Funduszu Dróg Samorządowych na rok 2020.  Cały czas 
czeka na rozstrzygniecie ostateczne tego funduszu na rok bieżący. Są ukończone te inwestycje 
i remonty, które były do wykonania. Na jedną drogę podpisano porozumienie, na kolejne 
dwie jest pisemne zapewnienie, że dofinansowanie powiat otrzyma. Starosta wyraził  
nadzieję, że będzie kolejny wniosek dofinansowany. W dniu dzisiejszym mija kolejny termin 
aplikowania. Powiat Włocławski składa rekordową liczbę wniosków, to jest 5 wniosków na 
kwotę ponad 19,5 mln zł. Jest to rozbudowa drogi powiatowej nr 2913 C Izbica Kujawska-
Boniewo-Borzymie odcinek na terenie gminy Boniewo do Lubomina, odcinek blisko 4 km. 
Wartość kosztorysowa  to 6 620 000 zł. Następnie przebudowa drogi powiatowej nr 2901 C 
Lubanie do drogi nr 1. Długość 2 km 200 m. Wartość kosztorysowa 4 600 000 zł. Następnie 
przebudowa drogi powiatowej nr 2940 Lubień Kujawski – Katy o długości km 695 m za ok. 
3000 000 zł. Remont drogi powiatowej nr 2919 C Żydowo- Zgłowiączka-Wiktorowo, 
o długości  6 km 200 m, za kwotę 2 750 000 zł i przebudowa ul. Kazimierza Wielkiego 
w Kowalu, długość 1 km 300 m, wartość 2 668 000 zł. Starosta podziękował wszystkim 
pracownikom i dyrektorowi PZD, że w tak krótkim czasie, mimo tego, że na początku roku 
nie posiadano  żadnych dokumentacji, udało się ten mozolny proces przejść tj.: wszelkich 
uzgodnień wodno-prawnych, środowiskowych itp. Składana jest rekordowa liczba wniosków. 
Starosta wyraził nadzieję, że największą część tych wniosków otrzyma dofinansowanie 
w przyszłym roku. Obecnie trwają prace nad kolejnymi dokumentacjami: Lubraniec- 
Topólka, droga w m. Chełmica. W przypadku drogi Lubraniec –Topólka, w międzyczasie 
pojawiły się wnioski mieszkańców, radnego, aby poszerzyć tę drogę o budowę ciągu 
rowerowo-pieszego. Zarząd przychylił się do tego wniosku, jeśli rada to zaakceptuje ten 
wniosek to taki aneks w najbliższych dniach zostanie podpisany. Rozważane są kolejne 
dokumentacje. Jeśli jest szansa uzyskiwania tego dofinansowania to składana jest rekordowa 
liczba wniosków na realizacje w roku przyszłym. To jest ważny aspekt działalności i starosta 
chciał o tym poinformować radnych.  
Radny Kazimierz Kaca zapytał czy wniosek, który zgłosił radny Karol Matusiak dotyczy  
etapu wykonania dokumentacji czy wykonania prac? Radny stwierdził, że popiera wniosek. 
Na etapie dokumentacji powinny być składane wnioski, żeby było wszystko uwzględnione. 
Radny zadał pytanie w sprawie inwestycji drogowej Kruszyn – Lubraniec – czy zwiększenie   
to kwota 700 tys. zł? W negocjacjach z mieszkańcami uczestniczyła pani M.Korpolak – 
Komorowska. Radny wyraził zdziwienie, że nie został uwzględniony wówczas chodnik. 
Radny zapytał czy wszystkie procedury zostały zachowane, bo jakakolwiek kontrola  zwraca 
na to uwagę. Następnie radny powiedział, że na Komisji Budżetu i Finansów był poruszany 
temat stanu dróg wojewódzkich. Dobrze byłoby, aby na jednej z najbliższych sesji odbyła się 
dyskusja na temat stanu dróg wojewódzkich na terenie Powiatu Włocławskiego. Należałoby 
się spotkać z Marszałkiem Województwa i z radnymi. Pierwszą sprawą jest ukończenie drogi 
wojewódzkiej Kowal – Brześć Kuj.  Dróg wojewódzkich jest ok. 100 km i wymagają one 
przebudowy. Bezpieczeństwo jest ważne, a także rozwój powiatu. Radny poprosił koalicję 
o pozytywne ustosunkowanie się do wniosku.  Mieszkańcy i radni powinni mieć w tym 
temacie pełną informację. Zarząd ponosi pełną odpowiedzialność i wie co robi. 
Przewodniczący Rady poinformował, że na sesję są zapraszani posłowie  i senator z okręgu 
Toruńsko – Włocławskiego oraz radni województwa Kujawsko - Pomorskiego. Na sesję 
przychodzi tylko jeden radny wojewódzki – Pan Stanisław Pawlak, za co Przewodniczący 
Rady podziękował.  Nie wiadomo czy na sesję poświęconą debacie na temat stanu dróg 
wojewódzkich udział wezmą radni województwa, członkowie zarządu. Radny Stanisław 
Pawlak może jedynie monitować w tej sprawie, przypominać, że te drogi przez okres 20 lat 
nie były przebudowane. Radni powiatowi w imieniu mieszkańców przypominają się 
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w sprawie dróg wojewódzkich położonych na terenie powiatu. Mieszkańcy czekają dosyć 
długo i  te działania  powinny zostać przyspieszone i pozytywnie zakończone.  
Starosta Włocławski odniósł się do drogi powiatowej Kruszynek – Lubraniec i powiedział, 
że prawo zamówień publicznych w art. 144 zezwala na zwiększenie zakresu robót o 15%. 
Aneks został podpisany zgodnie z prawem. Było to konsultowane z Urzędem Wojewódzkim, 
instytucjami. Starosta wolałby, aby sprawa była rozwiązana na etapie projektu. Starosta nie 
wie, kto uczestniczył w konsultacjach – czy ówczesny starosta Pan Kazimierz Kaca, czy 
obecna pani wójt czy poprzednia wójt?  Sytuacja zastana była taka, że był chodnik, później go 
nie było. Ten problem trzeba było rozwiązać. Skoro pan Kaca tak ceni rolę radnego, to 
szkoda, że w procesie konsultacyjnym, w opracowaniu dokumentacji nie mógł uczestniczyć 
radny Roman Gołębiewski. Starosta nie chce już wracać do przeszłości. Należy rozwiązać 
sprawę i wykonać inwestycję w sposób racjonalny. Problem został rozwiązany zgodnie 
z prawem. Starosta podziękował radzie za przeznaczenie dodatkowych środków finansowych. 
Na poprzedniej sesji było głosowanie nad inwestycją. Wówczas powinny paść te pytania. 
Jeżeli chodzi o drogi wojewódzkie, to wszyscy ubolewają nad ich stanem. Pan 
Przewodniczący zaprasza radnych województwa Kujawsko – Pomorskiego, Marszałków. 
Można rozmawiać na temat dróg wojewódzkich, ale decyzje nie są podejmowane przez 
powiat. Pan Starosta rozmawia o tych problemach, podobnie, jak robił to poprzedni starosta. 
Nic nie idzie do przodu. Są jakieś plotki o nowych rozwiązaniach, które mają spowodować 
budowę dróg w powiecie. Starosta jest do tego sceptyczny. Można przeprowadzić dyskusję na 
sesji. Urząd Marszałkowski jest na etapie opracowania nowej, kolejnej koncepcji wykonania 
dróg. Na te rozmowy należy trochę jeszcze poczekać. Zarząd próbuje rozwiązać te najbardziej 
drażliwe tematy, jak na przykład sprawę chodnika przy budowanej szkole w Chodczu. 
Starosta był inicjatorem spotkania z Burmistrzem Chodcza, członka zarządu Województwa 
Kujawsko – Pomorskiego,  dyrektora Zarząd Dróg Wojewódzkich. Zostały podjęte wstępne 
ustalenia, że zostanie podpisane porozumienie w sprawie opracowania przez gminę 
dokumentacji na budowę ok. 1 km chodnika. W ramach remontów Wojewódzki Zarząd Dróg 
w przyszłym roku spróbuje środki finansowe wpisać w swój budżet. Pojawia się kolejna 
koncepcja, że drogi wojewódzkie mają być przebudowane bez chodników. Starosta nie 
wyobraża sobie, aby młodzież poszła do nowo wybudowanej szkoły w Chodczu  i nie było 
pobudowanego chodnika (bezpiecznego dojścia). Doraźne problemy starosta stara się 
rozwiązywać. Są rozmowy na temat przebudowywanej drogi, podobno ma być podpisany 
kolejny aneks do 30.06.2020 r. Starosta nie będzie brał na swoje barki problemu budowy dróg 
wojewódzkich, co nie zmienia faktu, że ciągle będzie starosta na ten temat rozmawiał, prosił, 
dyskutował i lobbował dla mieszkańców powiatu.    
Przewodniczący Rady powiedział, że na sali obrad jest radny sejmiku Pan Stanisław Pawlak, 
którego poprosił o informację na temat  dróg wojewódzkich.  
Pan Stanisław Pawlak – Radny Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego 
powiedział, że radni są po to, aby wsłuchiwać się w głosy radnych innych jednostek 
i przedkładać te problemy na forum sejmiku. Przychodząc na sesje Rady Powiatu we 
Włocławku radny zastanawia się  czy padnie pytanie dotyczące dróg wojewódzkich i dzisiaj 
to pytanie się pojawiło. Kiedy powiat przebudowywał drogi, i nadal przebudowuje, to 
samorząd województwa nie miał środków finansowych na prowadzenie prac na drogach 
wojewódzkich. Zmieniło się to, środki finansowe są, ale nie ma wykonawców. Przykładem 
jest droga Brześć Kujawski-Kowal. Winna być ukończona w czerwcu 2018 roku. Poprzedni 
Burmistrz Brześcia Kujawskiego brał również aktywny udział w tych rozmowach. 
Dokumentacja tej drogi nie była przygotowana pod każdym względem. Osoba robiąca to zza 
biurka  nie uwzględniła wielu problemów terenowych. Radny nie będzie o nich mówił 
szczegółowo. Do dzisiaj np. w wybudowanych  chodnikach są słupy energetyczne, ponieważ 
dokumentacja nie obejmowała części energetycznej. Do wjazdu na plebanię w Kruszynie 
zabudowuje się parking, a wjazd możliwy jest tylko dla małego samochodu osobowego np. 
samochód OSP nie ma możliwości wjazdu. Zamiast rocznego cyklu realizacji, minął dwuletni 
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cykl i wchodzi się w cykl trzyletni. Na każdym odcinku trzeba sporządzać uzupełnienie do 
dokumentacji, co wywołuje u wykonawcy wzrost kosztów, czyli dodatkowe środki 
finansowe. To jest jeden z powodów, że droga jest realizowana z takim opóźnieniem. Jest 
złożony wniosek o aneksowanie do przyszłego roku, ale czy będzie podpisany, to radny nie 
wie. W ubiegłym tygodniu, w środę radny spędził cały dzień w Bydgoszczy na rozmowach 
z Zarządem Dróg Wojewódzkich o wszystkich drogach. W sprawie drogi brzeskiej odbyło się 
spotkanie z mieszkańcami i z władzami województwa. Radny brał w tym udział. Radny 
wyraził swoje zdanie, że nie byłoby wzrostu kosztów i nie byłoby dodatkowych aneksów, 
gdyby nadzór inwestorki spowodował, że umowa powinna być wykonana w cyklu rocznym, 
czyli byłyby tańsze i szybsze działania. Druga uwaga, którą radny ciągle zgłasza to to, że nie 
potrzebnie weszło się II etap drogi od Kruszyna do Kowala, jeśli były problemy z I etapem od 
Brześcia Kuj. do Kruszyna. Radny nie wie kto się na to zgodził, że rozkopano drogę na 
odcinku 20 km w II etapie,  nie realizując I etapu. Jeśli chodzi o inne drogi wojewódzkie,  to 
30 września br. odbędzie się sesja Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego, gdzie 
będą dokonywane zmiany budżetu i wpisywane środki finansowe na drogi wojewódzkie 
w pełnej wysokości. Do tej pory były środki zapewnione na przygotowanie dokumentacji po 
1,5 mln zł. W dniu 30.09.2019 r. droga wojewódzka Nr 270 Brześć Kuj. - do grani woj. 
Wielkopolskiego  uzyska pełne finansowanie, w tym obwodnica Lubrańca. Po zapewnieniu 
środków w budżecie będzie przystąpienie do ogłoszenia przetargu i wyłonienia wykonawcy 
według procedury: zaprojektuj i wybuduj. W ten sposób etapami projektując będzie można 
wykonywać tę drogę.  Radny zwrócił uwagę, że Województwo Wielkopolskie  wykonuje 
dalszy odcinek drogi nr 269 na swoim terenie. Urząd Marszałkowski Województwa 
Kujawsko-Pomorskiego nie wykonał nic, ponieważ jest problem z uzyskaniem ZRID 
w Bydgoskim Inspektoracie Ochrony Środowiska. Radny nie wie dlaczego droga Lubraniec-
Izbica Kuj. posiada ZRID, a ta droga jeszcze nie. Jak długo to będzie trwało, to radny nie wie. 
Jeśli chodzi o chodnik przy szkole w Chodczu, to musi być on zrealizowany, jeszcze nie 
wiadomo w jakim systemie. Starosta twierdzi, że może zostanie on wykonany w ramach 
utrzymania dróg. Radny uważa, że może uda się to wykonać w ramach inwestycji. Droga nr 
269 będzie realizowana przynajmniej po roku czasu, po realizacji drogi nr 270, po 
zakończeniu drogi nr 265. Radny składał bardzo dużo interpelacji w sprawie dróg 
wojewódzkich i radny musi przypominać na każdej sesji o tym problemie. Po spotkania władz 
Lubrańca z radnymi Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego, sprawa nabrała  tempa 
i zostaną zapewnione środki finansowe na drogę nr 270 i obwodnicę Lubrańca. Jeśli chodzi 
o drogę nr 265 od Kowala do granic woj. Kujawsko-Pomorskiego to przygotowywana jest 
dokumentacja na rozbudowę tej drogi i w jakieś kolejności ten odcinek też będzie wykonany. 
Mowa tylko o powiecie włocławskim. Te drogi powinny być wykonane przynajmniej do 2022 
roku. To jest kwestia 2-3 lat. Wszyscy chcieliby, żeby tak było. Dobrze, że samorząd powiatu 
włocławskiego inspiruje, pomaga, podpowiada, zaprasza, bo tylko może pomóc, a nie 
przeszkodzić. Z doświadczenia radny wie, że takie spotkanie może się odbyć i rozwinąć ten 
temat, ale takie spotkanie powinno odbyć się po wyborach. Takie spotkanie najlepiej 
zorganizować w październiku/listopadzie, kiedy będą przygotowywane budżety i taka 
dyskusja jest bardzo potrzebna. Radny chętnie weźmie w niej udział.   
Przewodniczący Rady zastanawia się, czy pracownicy w Urzędzie Marszałkowskim są 
przygotowani merytorycznie? Nic by starosta i radni  nie uzyskali, jeśli nie mieliby 
odpowiedniego zapłaczą merytorycznego.  Przewodniczący Rady zwrócił się do Pana radnego 
Sejmiku –Stanisław Pawlaka, że nad tą kwestią należałoby się zastanowić.  
Radny Dawid Dalmann zapytał o drogę nr 269 Szczerkowo – Kowal. Jeśli będzie 
realizowana po  drodze wojewódzkiej nr 270, to prawdopodobnie około 2025 roku, czyli 
w kolejnej kadencji. Plany budowy tych dróg trwają od 2011-2012, czyli mija jakieś 8 lat 
i przez kolejny okres nic się nie zmienia. Radny nie obwinia nikogo za to, tylko dochodzi do 
takich wniosków, że jeśli nie zacznie się działać to pewnie nigdy się nie zacznie. Droga jak 
gdyby zostaje przygotowywana. Zostały usunięte drzewa. Drzewa odrastają i zanim dojdzie 
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do budowy drogi ponownie będzie trzeba usunąć, ponieważ przez kilka lat te drzew urosną do 
takich samych rozmiarów, że ponownie trzeba będzie ogłosić przetarg na usuniecie 
i uporządkowanie tych drzew. Radny powiedział, że ta droga jest w bardzo złym stanie 
i wymaga ona remontu bez względu na to w jakim on będzie zakresie. Droga musi zostać 
poprawiona ze względów bezpieczeństwa i dla dobra mieszkańców tego powiatu.  
Radny Wojciech Zawidzki odniósł się do kwestii spotkania w sprawie stanu dróg 
wojewódzkich i stwierdził, że można poczekać na debatę do października. Radni wsłuchują 
się w głosy społeczeństwa, wójtów i burmistrzów, znając historię chociażby drogi nr 265, 
gdzie przebudowa  rozpoczęła się w 2011 roku, a skończy się w 2020. W przyszłym roku 
będą wybory prezydenckie i znów będzie kampania. Z dróg, które miały być zbudowane do 
roku 2022  będzie pobudowana jedna. Radni chcieliby usłyszeć merytoryczne odpowiedzi od 
Pana Marszałka. Rozmowy z pracownikami urzędu mogą być, na zasadzie pomocy, to 
Marszałek Województwa podejmuje ostatecznie decyzję. Radny zadałby proste pytanie- co 
dalej z pałacem w  Wieńcu? W 2006 roku mieszkańcy zostali wyprowadzeni z pałacu, a dalej 
nic się nie tam nie dzieje. Radny zaproponował, aby przedstawiciele zainteresowanych 
samorządów również zostali zaproszeni na to spotkanie. To jest istotny temat dla Powiatu 
Włocławskiego. Radny poprosił, aby do takiego spotkania doprowadzić zaraz po wyborach. 
Pan Jan Ambrożewicz - Wicestarosta powiedział, że wszyscy są wstrząśnięci tragedią jaka 
się wydarzyła w Gminie Lubień Kujawski. Na przyjeździe w miejscowości Walentowo, 
zginęły 3 osoby, gdzie kilka lat temu tam również zginęły 2 osoby. Biorąc pod uwagę, że ta 
sytuacja jest bardzo drastyczna, ale specyficzna ponieważ powstała na nowej inwestycji, 
gdzie się wszyscy chwalili jak jest dobrze zrobiona. Okazuje się, że chyba nie była tak dobrze 
zrobiona, ponieważ  zawiodły systemy bezpieczeństwa osób poruszających się. Zawsze 
obwinia się kierowcę lub osoby przechodzące. Te osoby zginęły. Wicestarosta zwrócił się do 
właścicieli dróg, linii komunikacyjnych i kolejowych, aby jeszcze raz przeanalizowały na 
własnym terenie, co można zrobić, aby to bezpieczeństwo było w pełni zabezpieczone, aby 
takiej sytuacji nie było. Co prawda w dokumentach i na papierze jest wszystko ładnie. 
Wszystkie instytucje przyjęły ten wariant bezpieczeństwa i twierdzą, że jest dobry, ale 
okazuje się, że nie jest dobry, ponieważ zginęły 3 osoby w ostatnim czasie. Wszyscy są winni, 
ponieważ Starostwo Powiatowe też się wypowiadało w tej sprawie. Też przyjęło organizacje 
ruchu i napisało prawdopodobnie, że nie wnosi uwag. Projekty są robione w pośpiechu, 
niedokładnie, ktoś to przyjmuje i wprowadza w życie. Może lepiej nie dbać o to, żeby były 
piękne dożynki, ale należy zadbać o to, żeby mieszkańcy poczuli się bezpiecznie. Każdy ma 
prawo popełnić błąd, wejść na przejazd, wejść na drogę i zginąć. Dotyczy nie tylko 
przejazdów kolejowych, ale  szkół, obiektów,  które nas dotyczą bezpośrednio. 
W miejscowości Chodczu będzie piękna szkoła, ale zapomniano o chodniku i teraz trzeba go 
wprowadzić w życie. Jest budowana droga w okręgu wyborczym Wicestarosty i z projektu 
wynika, że prędkość wynosi  30km/h, a w tej chwili można jeździć 90 km/h  przy szerokości 
drogi 3,5 m, gdzie są namalowane podwójne linie ciągłe. Ponadto znajduje się  przystanek 
autobusowy. Droga spisana jest jako sukces, dopiero w momencie, kiedy zdarzy się wypadek 
nikt nie będzie chciał się do tej drogi przyznać. Wicestarosta zwrócił uwagę na to, że trzeba 
zadbać o bezpieczeństwo mieszkańców.  
Radny Roman Tomaszewski nawiązał do odcinka drogi od Kowala do  granic powiatu. 
Radny zwrócił się do radnego Stanisława Pawlaka, aby wykorzystał chęć współpracy radnych 
i ich determinację. Jeśli radny może, to niech zorganizuje spotkanie następnego dnia po 
wyborach, aby nie było ono polityczne.  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że nie można się zgodzić, że  drogi wojewódzkie nie są 
najważniejszym tematem. Samorządy gminne poradziły sobie  z drogami, powiat również 
sobie poradził. Radny cieszy się, że tyle wniosków jest składanych. Trzeba wyegzekwować 
pewne spotkania z pewnymi osobami zarządzającymi. Radny pamięta jak była budowana 
autostrada, powiatowi i gminom udało się wyegzekwować naprawy dróg. Urzędowi 
Marszałkowskiemu nie udało się wyegzekwować. Radny nie zgadza się z Wicestarostą, 
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ponieważ ktoś za wszystko odpowiada. Spotkanie nie musi być  na sesji. Na spotkanie 
powinni być zaproszeni wójtowie/burmistrzowie. Radni chcą wiedzieć konkretnie, w którym 
roku zostanie to wykonane. Nie wykona się 100 km, jeśli w ciągu 3 lat nie można wykonać 
18 km. Autostrady budowano w 2,5 roku na odcinku 70 km. Radny poprosił, aby nie zwlekać 
ze spotkaniem, ponieważ odbije się to przeciwko tej radzie, że nie podejmowano interwencji. 
Na to spotkanie powinny przyjechać osoby decyzyjne, aby określił - w jakim kierunku to ma 
iść. Radny powiedział, że do końca roku takie spotkanie powinno się odbyć.  
Przewodniczący Rady zaproponował, aby takie spotkanie odbyło się zaraz po wyborach. 
Przewodniczący Rady przedyskutuje te kwestie z Wiceprzewodniczącymi Rady. Jeśli te drogi 
wojewódzkie nie powstaną do końca kadencji, to Przewodniczący Rady będzie osobiście 
monitował, aby żadnych radnych, którzy byli już, więcej nie zostali wybrani. Jak można 
czekać 20 lat na remont drogi wojewódzkiej? 
Starosta Włocławski powiedział, że chciałby, aby z dzisiejszej sesji powstał wydźwięk, że 
Powiat Włocławski faktycznie bez przerwy ten temat porusza. Starosta jest w ciągłym 
kontakcie  z pracownikami technicznymi, politycznymi, urzędnikami. Starosta jest otwarty na 
takie spotkanie. Starosta jest radnym 12 lat, takich spotkań już kilka się odbyło, ale drogi 
nadal nie są wykonane. Poprzedni starostowie stosowali swoje metody, które też skutku nie 
dały. Szkoda, że efektu nie dało spotkanie, o którym kilka miesięcy temu pisała lokalna prasa, 
że Wspólnota Samorządowa spotkała się z Marszałkiem Województwa Kujawsko-
Pomorskiego w sprawie dróg. Wszyscy czekali na efekty tego działania. Oczywiście 
spotkanie zostanie zorganizowane,  zostaną przeprowadzone rozmowy. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają pytania, uwagi do przedstawionego 
sprawozdania?  
Wobec braku głosu sprzeciwu,  Przewodniczący Rady  stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 28 sierpnia 2019 r. przyjęła Sprawozdanie Zarządu Powiatu we 
Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 18 czerwca  2019 roku do dnia 20 sierpnia 
2019 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od 
dnia 21 sierpnia 2019 r. do dnia sesji.  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 18 
czerwca  2019 roku do dnia 20 sierpnia 2019 r. stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od 
dnia 21 sierpnia 2019 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
6. Sprawozdania z działań podejmowanych w roku 2018 na terenie Powiatu 
Włocławskiego przez Państwowe Gospodarstwo Wodne: 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że  przepis art. 250 ust. 10 ustawy Prawo Wodne 
zobligował  kierowników nadzoru wodnego do przedstawienia rocznego sprawozdania 
z działań podejmowanych przez nadzór w roku 2018.  
W poszczególnych podpunktach rada będzie rozpatrywała działania podejmowane przez 
nadzory wodne na terenie Powiatu Włocławskiego w roku 2018.  
 

a. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny 
w Aleksandrowie Kujawskim na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2018 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że  radni otrzymali sprawozdanie z działań 
podejmowanych przez Nadzór Wodny w Aleksandrowie Kujawskim na terenie Powiatu 
Włocławskiego w roku 2018. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Wojciecha Rudzińskiego – Przewodniczącego Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
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Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował, że w dniu 2 sierpnia 2019 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. Komisja  analizowała sprawozdanie  z działań podejmowanych przez 
Nadzór Wodny w Aleksandrowie Kujawskim na obszarze powiatu włocławskiego za rok 
2018.  Dyskusja dotyczyła m.in.: poziomu rzeki Wisły i jej zanieczyszczenia, zbiorników 
wodnych, melioracji, zbiorników retencyjnych, studni głębinowych,  Komisja po dyskusji 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś 
chciałby zabrać głos? 
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 28 sierpnia 2019 roku przyjęła Sprawozdanie z działań podejmowanych 
przez Nadzór Wodny w Aleksandrowie Kujawskim na obszarze powiatu włocławskiego za 
rok 2018. 
Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Aleksandrowie Kujawskim 
na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2018 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu. 
 

b. Sprawozdawanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny 
w Gostyninie na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2018 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie z działań 
podejmowanych przez Nadzór Wodny w Gostyninie  na terenie Powiatu Włocławskiego 
w roku 2018. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Wojciecha Rudzińskiego – Przewodniczącego Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował, że w dniu 2 sierpnia 2019 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. Komisja analizowała sprawozdanie  z działań podejmowanych przez 
Nadzór Wodny w Gostyninie na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2018. Komisja po 
dyskusji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w sprawozdanie 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy chcieliby zabrać głos? 
Wobec braku  głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził,  że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 28 sierpnia 2019 roku przyjęła Sprawozdanie z działań podejmowanych 
przez Nadzór Wodny w Gostyninie na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2018. 
Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Gostyninie na obszarze 
powiatu włocławskiego za rok 2018 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 

c. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny 
w Inowrocławiu na obszarze powiatu  włocławskiego na rok 2018 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie z działań 
podejmowanych przez Nadzór Wodny w Inowrocławiu na terenie Powiatu Włocławskiego 
w roku 2018. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Wojciecha Rudzińskiego – Przewodniczącego Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował, że w dniu 2 sierpnia 2019 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. Komisja  analizowała sprawozdanie  z działań podejmowanych przez 
Nadzór Wodny w Inowrocławiu na obszarze powiatu  włocławskiego na rok 2018.  Dyskusja 
dotyczyła wpływu kopalni odkrywkowych na poziom i stan wód, środków finansowych na 
utrzymanie cieków wodnych. Komisja po dyskusji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
w/w sprawozdanie. 
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Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy chcieliby zabrać głos? 
Wobec braku  głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził,  że  Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 28 sierpnia 2019 roku przyjęła Sprawozdanie z działań podejmowanych 
przez Nadzór Wodny w Inowrocławiu na obszarze powiatu włocławskiego na rok 2018. 
Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Inowrocławiu na obszarze 
powiatu włocławskiego na rok 2018 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 

d. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodnego w Kole 
na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2018 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie z działań 
podejmowanych przez Nadzór Wodny w Kole na terenie Powiatu Włocławskiego w roku 
2018. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Wojciecha Rudzińskiego – Przewodniczącego Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował, że w dniu 2 sierpnia 2019 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. Komisja analizowała sprawozdanie  z działań podejmowanych przez 
Nadzór Wodnego w Kole na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2018. Komisja 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w sprawozdanie 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy chcieliby zabrać głos? 
Wobec braku  głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził,  że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 28 sierpnia 2019 roku przyjęła Sprawozdanie z działań podejmowanych 
przez Nadzór Wodny w Kole na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2018. 
Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Kole na obszarze powiatu 
włocławskiego za rok 2018 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 

e. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Kutnie 
na obszarze powiatu włocławskiego za 2018 rok 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie z działań 
podejmowanych przez Nadzór Wodny w Inowrocławiu na terenie Powiatu Włocławskiego 
w roku 2018. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Wojciecha Rudzińskiego – Przewodniczącego Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował, że w dniu 2 sierpnia 2019 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. Komisja  analizowała sprawozdanie  z działań podejmowanych przez 
Nadzór Wodny w Kutnie na obszarze powiatu włocławskiego za 2018 rok. Komisja 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w sprawozdanie. 
Jednocześnie Przewodniczący Rady poinformował, iż na sesji obecny jest Pan Lech 
Kazimierski   – Kierownik Nadzoru Wodnego w Kutnie, który ustosunkuje się do 
ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapyta radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Wobec braku  głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził,  że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 28 sierpnia 2019 roku przyjęła Sprawozdanie z działań podejmowanych 
przez Nadzór Wodny w Kutnie na obszarze powiatu włocławskiego za 2018 rok. 
Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny w Kutnie na obszarze powiatu 
włocławskiego za 2018 rok stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
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f. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny we 
Włocławku na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2018. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działań podejmowanych przez 
Nadzór Wodny we Włocławku na terenie Powiatu Włocławskiego za rok  2018. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Wojciecha Rudzińskiego – Przewodniczącego Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował, że w dniu 2 sierpnia 2019 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. Komisja  analizowała sprawozdanie  z działań podejmowanych przez 
Nadzór Wodny w Kutnie na obszarze powiatu włocławskiego za 2018 rok. Komisja 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w sprawozdanie. 
Przewodniczący Rady zapyta radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? 
Wobec braku  głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził,  że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 28 sierpnia 2019 roku przyjęła Sprawozdanie z działań podejmowanych 
przez Nadzór Wodny we Włocławku na obszarze powiatu włocławskiego za rok 2018. 
Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Nadzór Wodny we Włocławku na obszarze 
powiatu włocławskiego za rok 2018 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Rady – Pani 
Annie Kozłowskiej. 
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
ponadpodstawowych mających siedzibę na obszarze Powiatu Włocławskiego wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity).   
 
Pani Anna Kozłowska - Wiceprzewodniczący Rady poinformowała, że  projekt uchwały 
dotyczy ustalenia od dnia 1 września 2019 r. planu sieci publicznych szkół 
ponadpodstawowych prowadzonych przez Powiat Włocławski z uwzględnieniem szkół 
ponadpodstawowych mających siedzibę na obszarze Powiatu Włocławskiego prowadzonych 
przez inne organy prowadzące. W materiałach na sesję radni otrzymali projekt uchwały wraz 
z autopoprawką i tekstem jednolitym. Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Pana Karola 
Matusiaka – Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad 
projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że W dniu 2 sierpnia br. odbyło się posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury 
i Sportu, podczas  którego komisja analizowała projekt uchwały w sprawie ustalenia planu 
sieci publicznych szkół ponadpodstawowych mających siedzibę na obszarze Powiatu 
Włocławskiego. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
Następnie w dniu 20 sierpnia br. Komisja analizowała jeszcze raz projekt uchwały w sprawie 
ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych mających siedzibę na obszarze 
Powiatu Włocławskiego wraz z autopoprawką dotyczącą zmiany zapisu dotyczącego daty 
wejścia w życie w/w uchwały oraz poprawienia adresu szkół funkcjonujących w ZSCKR 
w Kowalu. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała w/w 
projekt uchwały wraz  z autopoprawką.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytała  radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Wobec braku głosów w dyskusji Wiceprzewodniczący Rady zapytała, kto jest za podjęciem 
uchwały wraz z autopoprawką i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
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4 osoby nie brały udziału w głosowaniu 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w sprawie ustalenia planu 
sieci publicznych szkół ponadpodstawowych mających siedzibę na obszarze Powiatu 
Włocławskiego została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie ustalenia planu sieci publicznych 
szkół ponadpodstawowych mających siedzibę na obszarze Powiatu Włocławskiego stanowi 
załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w sprawie ustalenia planu 
sieci publicznych szkół ponadpodstawowych mających siedzibę na obszarze Powiatu 
Włocławskiego stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego w Chodczu w czteroletnie 
Liceum Ogólnokształcące w Chodczu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poinformowała, że  zgodnie z przepisami ustawy z dnia 14 
 rudnia 2016 r. – Przepisy wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe, w roku 2019 kończy 
się okres wprowadzania zmian strukturalnych w tych typach szkół, w których realizuje się 
obowiązek szkolny, a kontynuowane są zmiany w szkolnictwie ponadgimnazjalnym/ 
ponadpodstawowym. 
W dniu 1 września 2019 r. dotychczasowe trzyletnie licea ogólnokształcące i czteroletnie 
technika staną się odpowiednio czteroletnimi liceami ogólnokształcącym lub pięcioletnimi 
technikami.  
Projekt uchwały dotyczy przekształcenia dotychczasowego trzyletniego LO w Chodczu 
w czteroletnie LO w Chodczu.  
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 20 sierpnia br. Komisja analizowała projekt uchwały w sprawie 
stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego 
w Chodczu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące w Chodczu. Komisja pozytywnie 
zaopiniowała w/w projekt uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytała  radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Wobec braku głosów w dyskusji Wiceprzewodniczący Rady zapytała, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-15 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
4 osoby nie brały udziału w głosowaniu 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego w Chodczu 
w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące w Chodczu została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego w Chodczu w czteroletnie Liceum 
Ogólnokształcące w Chodczu stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego w Chodczu 
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w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące w Chodczu stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 
protokołu. 
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  im. Jana Kasprowicza 
w Izbicy Kujawskiej w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Jana Kasprowicza 
w Izbicy Kujawskiej. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poinformowała, że  projekt uchwały dotyczy przekształcenia 
dotychczasowego  trzyletniego  LO w Izbicy Kuj. w czteroletnie LO w Izbicy Kuj.   
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 20 sierpnia br. Komisja analizowała projekt uchwały w sprawie 
stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  im. 
Jana Kasprowicza w Izbicy Kujawskiej w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Jana 
Kasprowicza w Izbicy Kujawskiej. Komisja 3 głosami „za”, przy 0 głosach przeciwnych i 1 
głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.   
Wiceprzewodniczący Rady zapytała  radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Wobec braku głosów w dyskusji Wiceprzewodniczący Rady zapytała, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-13 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-1 
6 osób nie brały udziału w głosowaniu 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr  22 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  im. Jana 
Kasprowicza w Izbicy Kujawskiej w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Jana 
Kasprowicza w Izbicy Kujawskiej została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  im. Jana Kasprowicza w Izbicy 
Kujawskiej w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Jana Kasprowicza w Izbicy 
Kujawskiej stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  im. Jana 
Kasprowicza w Izbicy Kujawskiej w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Jana 
Kasprowicza w Izbicy Kujawskiej stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego im. Królowej Jadwigi 
w Kowalu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Królowej Jadwigi w Kowalu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poinformowała, że projekt uchwały dotyczy przekształcenia 
dotychczasowego  trzyletniego  LO w Kowalu w czteroletnie LO w Kowalu. 
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 20 sierpnia br. Komisja analizowała projekt uchwały w sprawie 
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stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego im. 
Królowej Jadwigi w Kowalu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Królowej Jadwigi 
w Kowalu. Komisja 3 głosami „za”, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym 
pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.   
Wiceprzewodniczący Rady zapytała  radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? 
Wobec braku głosów w dyskusji Wiceprzewodniczący Rady zapytała, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-15 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-1 
4 osoby nie brały udziału w głosowaniu 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w  sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego im. Królowej 
Jadwigi w Kowalu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Królowej Jadwigi w Kowalu 
została podjęta.   
Projekt uchwała Rady Powiatu we Włocławku w  sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego im. Królowej Jadwigi w Kowalu 
w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Królowej Jadwigi w Kowalu stanowi załącznik 
nr  26 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w  sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego im. Królowej 
Jadwigi w Kowalu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Królowej Jadwigi w Kowalu 
stanowi załącznik nr 27  do niniejszego protokołu. 
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  im. Franciszka Becińskiego 
w Lubrańcu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Franciszka Becińskiego 
w Lubrańcu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poinformowała, że projekt uchwały dotyczy przekształcenia 
dotychczasowego  trzyletniego  LO w Kowalu w czteroletnie LO w Kowalu. 
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 20 sierpnia br. Komisja analizowała projekt uchwały w sprawie 
stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  im. 
Franciszka Becińskiego w Lubrańcu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Franciszka 
Becińskiego w Lubrańcu. Komisja 3 głosami „za”, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.   
Wiceprzewodniczący Rady zapytała  radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Wobec braku głosów w dyskusji Wiceprzewodniczący Rady zapytała, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-1 
2 osoby nie brały udziału w głosowaniu 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr  28 do niniejszego protokołu. 
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w  sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  im. Franciszka 
Becińskiego w Lubrańcu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Franciszka 
Becińskiego w Lubrańcu została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w  sprawie 
stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  im. 
Franciszka Becińskiego w Lubrańcu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Franciszka 
Becińskiego w Lubrańcu stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w  sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  im. Franciszka 
Becińskiego w Lubrańcu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące im. Franciszka 
Becińskiego w Lubrańcu stanowi załącznik nr 30  do niniejszego protokołu. 
 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Chodczu 
w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Chodczu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poinformowała, że projekt uchwały dotyczy przekształcenia 
dotychczasowego  trzyletniego  LO dla Dorosłych w Chodczu w czteroletnie LO dla 
Dorosłych w Chodczu. 
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 20 sierpnia br. Komisja analizowała projekt uchwały w sprawie 
stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego dla 
Dorosłych w Chodczu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Chodczu. 
Komisja 3 głosami „za”, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 
zaopiniowała w/w projekt uchwały.   
Wiceprzewodniczący Rady zapytała  radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Wobec braku głosów w dyskusji Wiceprzewodniczący Rady zapytała, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-1 
2osoby nie brały udziału w głosowaniu 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 31  do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych 
w Chodczu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Chodczu została 
podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Chodczu 
w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Chodczu stanowi załącznik nr 32 
do niniejszego protokołu. 
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych 
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w Chodczu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Chodczu stanowi 
załącznik nr  33 do niniejszego protokołu. 
Wiceprzewodniczący Rady przekazała prowadzenie obrad Przewodniczącemu Rady.  
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  dla Dorosłych w Izbicy 
Kujawskiej w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Izbicy Kujawskiej.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy przekształcenia 
dotychczasowego  trzyletniego  LO dla Dorosłych w Izbicy Kuj. w czteroletnie LO dla 
Dorosłych w Izbicy Kuj.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 20 sierpnia br. Komisja analizowała projekt uchwały w sprawie 
stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  dla 
Dorosłych im. Św. Jana Pawła II w Kowalu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla 
Dorosłych im. Św. Jana Pawła II w Kowalu. Komisja 3 głosami „za”, przy 0 głosach 
przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.   
Przewodniczący Rady zapytał  radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-1 
2osoby nie brały udziału w głosowaniu 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr  34do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  dla Dorosłych 
w Izbicy Kujawskiej w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Izbicy 
Kujawskiej została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  dla Dorosłych w Izbicy 
Kujawskiej w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Izbicy Kujawskiej 
stanowi załącznik nr 35  do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  dla Dorosłych 
w Izbicy Kujawskiej w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Izbicy 
Kujawskiej stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu. 
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  dla Dorosłych im. Św. Jana 
Pawła II w Kowalu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych im. Św. Jana 
Pawła II w Kowalu.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy przekształcenia 
dotychczasowego  trzyletniego  LO dla Dorosłych w Kowalu w czteroletnie LO dla 
Dorosłych w Kowalu.  
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Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 20 sierpnia br. Komisja analizowała projekt uchwały w sprawie 
stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  dla 
Dorosłych im. Św. Jana Pawła II w Kowalu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla 
Dorosłych im. Św. Jana Pawła II w Kowalu. Komisja 3 głosami „za”, przy 0 głosach 
przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.   
Przewodniczący Rady zapytał  radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-1 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  dla Dorosłych 
im. Św. Jana Pawła II w Kowalu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych 
im. Św. Jana Pawła II w Kowalu została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  dla Dorosłych im. Św. Jana 
Pawła II w Kowalu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych im. Św. Jana 
Pawła II w Kowalu stanowi załącznik nr 38  do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego  dla Dorosłych 
im. Św. Jana Pawła II w Kowalu w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych 
im. Św. Jana Pawła II w Kowalu stanowi załącznik nr 39  do niniejszego protokołu. 
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego czteroletniego Technikum w Chodczu w pięcioletnie Technikum 
w Chodczu. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy przekształcenia 
dotychczasowego  czteroletniego Technikum w Chodczu w pięcioletnie Technikum 
w Chodczu.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 20 sierpnia br. Komisja analizowała projekt uchwały w sprawie 
stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum w Chodczu 
w pięcioletnie Technikum w Chodczu. Komisja 3 głosami „za”, przy 0 głosach przeciwnych 
i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.   
Przewodniczący Rady zapytał  radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-1 
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Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 40  do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum w Chodczu w pięcioletnie 
Technikum w Chodczu została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego czteroletniego Technikum w Chodczu w pięcioletnie Technikum 
w Chodczu stanowi załącznik nr 41  do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum w Chodczu w pięcioletnie 
Technikum w Chodczu stanowi załącznik nr  42 do niniejszego protokołu. 
 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego czteroletniego Technikum Ekonomicznego w Lubrańcu – Marysinie 
w pięcioletnie Technikum Ekonomiczne w Lubrańcu - Marysinie. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy przekształcenia 
dotychczasowego  czteroletniego Technikum Ekonomicznego w Lubrańcu w pięcioletnie 
Technikum Ekonomiczne w Lubrańcu.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 20 sierpnia br. Komisja analizowała projekt uchwały w sprawie 
stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum Ekonomicznego 
w  Lubrańcu – Marysinie w pięcioletnie Technikum Ekonomiczne w Lubrańcu - Marysinie. 
Komisja 3 głosami „za”, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 
zaopiniowała w/w projekt uchwały.   
Przewodniczący Rady zapytał  radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-1 
2 osoby nie brały udziału w głosowaniu 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum Ekonomicznego w Lubrańcu – 
Marysinie w pięcioletnie Technikum Ekonomiczne w Lubrańcu – Marysinie została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego czteroletniego Technikum Ekonomicznego w Lubrańcu – Marysinie 
w pięcioletnie Technikum Ekonomiczne w Lubrańcu – Marysinie stanowi załącznik nr 44 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum Ekonomicznego w Lubrańcu – 
Marysinie w pięcioletnie Technikum Ekonomiczne w Lubrańcu – Marysinie stanowi 
załącznik nr 45 do niniejszego protokołu. 
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17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego czteroletniego Technikum w Izbicy Kujawskiej w pięcioletnie 
Technikum w Izbicy Kujawskiej.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy przekształcenia 
dotychczasowego  czteroletniego Technikum w Izbicy Kuj. w pięcioletnie Technikum 
w Izbicy Kuj.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 20 sierpnia br. Komisja analizowała projekt uchwały w sprawie 
stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum w Izbicy 
Kujawskiej w pięcioletnie Technikum w Izbicy Kujawskiej. Komisja 3 głosami „za”, przy 
0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała w/w projekt 
uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał  radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-1 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego czteroletniego Technikum w Izbicy Kujawskiej w pięcioletnie Technikum 
w Izbicy Kujawskiej została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego czteroletniego Technikum w Izbicy Kujawskiej w pięcioletnie Technikum 
w Izbicy Kujawskiej stanowi załącznik nr 47  do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. w stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum w Izbicy Kujawskiej 
w pięcioletnie Technikum w Izbicy Kujawskiej stanowi załącznik nr 48  do niniejszego 
protokołu. 
 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2019 – 2026 wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
  
Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 
Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz w załączniku nr 2 – Przedsięwzięcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej. W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę oraz tekst 
jednolity projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu  w dniu 20 sierpnia br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026. Pytania dotyczyły: zmiany w zakresie nakładów 
finansowych na drogę powiatową Lubraniec-Kruszynek. Po dyskusji Komisja jednogłośnie 
6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Jednocześnie Przewodniczący Rady poinformował, iż na sesji obecna jest Skarbnik Powiatu, 
która ustosunkuje się do głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów  
w dyskusji,  Przewodniczący Rady  przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty – 28 sierpnia 2019 r. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-1 
1 osoba nie brała udziału w głosowaniu 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 49  do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 stanowi załącznik nr  50 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia 2019 r. o zmianie uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2026 stanowi załącznik nr 51  do niniejszego protokołu. 
 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity).  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków między paragrafami klasyfikacji budżetowej na wnioski dysponentów środków 
budżetowych oraz na podstawie decyzji Wojewody Kujawsko – Pomorskiego.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali  autopoprawkę oraz tekst jednolity uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że na posiedzeniu w dniu 20 sierpnia br. analizowała projekt uchwały 
dotyczącej zmiany w budżecie powiatu na rok 2019. Dyskusja dotyczyła m.in.: wysokości 
środków finansowych  przeznaczonych na promocje  w momencie, kiedy został uchwalony 
budżet powiatu na rok 2019 oraz obecnie, pierwotnej wartości zadania inwestycyjnego 
Lubraniec-Kruszynek, jakie było zwiększenie środków i z czego wynika zwiększenie 
środków. Po dyskusji komisja 5 głosami „za” przy 1 głosie wstrzymującym pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż na sesji obecna jest Skarbnik Powiatu, która 
ustosunkuje się do głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Starosta Włocławski poinformował, że w dniu dzisiejszym wprowadzane są środki na 
rozpoczęcie inwestycji w zakresie budowy warsztatów przy ZS w Izbicy Kujawskiej. Starosta 
jest zadowolony z faktu, że szybko udało się opracować dokumentacje. Został ogłoszony 
konkurs w ramach Polityki Terytorialnej, specjalnie dedykowany dla powiatu włocławskiego. 
Powiat ma zarezerwowane 2 125 000 zł na dofinansowanie tego zadania. Jest to praktycznie 
ostatni moment, aby w tej perspektywie te środki wykorzystać. Środki wprowadzone zostały 
do projektu uchwały dzisiaj, ponieważ inwestycja ma być rozpoczęta wcześniej i  w tym roku 
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przynajmniej pozostać na etapie fundamentów tak, aby we wrześniu przyszłego roku 
młodzież do tego obiektu mogła wejść. Kosztorysowo to zadanie wynosi ponad 3500 000 zł. 
Całą jego wartość zweryfikuje przetarg. Starosta wyraził nadzieje, że to kwota będzie niższa. 
Potrzeba czasu na opis wyposażenia tych warsztatów do specyfikacji przetargowej. Dużo 
większy problem jest z przetargiem na ZS w Chodczu. Wcześniej zaplanowano, że przetarg 
został ogłoszony tylko na roboty budowlane w pierwszym etapie, bez wyposażenia. 
Skoordynowanie tego wszystkiego, aby zrobić drugie zamówienie na wyposażenie i aby zgrać 
kilka firm, które będą działać na placu budowy i nie wchodziły sobie w drogę i żeby nie 
powstała żadna kolizja, jest rzeczą niełatwą. Lepiej będzie jeśli zostanie ogłoszony jeden 
przetarg i jedno zamówienie publiczne, zarówno na proces budowlany, jak i wyposażenie. 
Starosta ma nadzieję, że uda się ogłosić przetarg i w tym roku zostaną jeszcze wykonane 
fundamenty, w  miesiącu czerwcu/lipcu zostanie zakończona inwestycja sfinansowana 
z uzyskanych środków z RPO. We wrześniu młodzież  będzie mogła do tego budynku wejść. 
Ważna chwila dla samorządu powiatu, ale przede wszystkim dla Izbicy Kujawskiej i okolic. 
Dla rozwoju tej jednostki przy stosunkowo małym wkładzie finansowym środków budżetu 
powiatu włocławskiego. Starosta podziękował wszystkim Pani Anecie Jędrzejewskiej i wielu 
innym osobom, które wsparły Starostę, aby dodatkowy jeden konkurs, tylko na to zadanie, 
przez samorząd Województwa Kujawsko-Pomorskiego na miesiąc listopad został ogłoszony.  
Radny Kazimierz Kaca zapytał jaka kwota jest w budżecie na ten cel? 
Starost Włocławski odpowiedział, że wartość kosztorysowa 3 534 702,40 zł. Starosta ma 
nadzieję, że po przetargu będzie to kwota dużo niższa. Dofinansowanie 2 125 000zł 
zarezerwowane  w ramach RPO Polityki Terytorialnej.  W tym roku do budżetu zapisano 
500 000 zł na wykonanie fundamentów. Wcześniej była kwota 100 000 zł, z których 
wydatkowano 50 000 zł na dokumentacje i wykonanie studium wykonalności tego projektu.    
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów  
w dyskusji,  Przewodniczący Rady  przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty – 28 sierpnia 2019 r. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-4 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr  52 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 28 sierpnia  2019 roku o zmianie uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku o zmianie uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 stanowi 
załącznik nr 53  do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 sierpnia  2019 roku o zmianie uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 
stanowi załącznik nr 54  do niniejszego protokołu. 
 
20. Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali pismo 
Prezydenta Miasta Bydgoszczy przekazujące prośbę Prezydenta Miasta Gdańska i Prezydenta 
Miasta Sopotu w sprawie debaty na temat przyszłości samorządu w Polsce.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy w tym punkcie porządku obrad chcieliby zabrać 
głos, złożyć oświadczenia?  
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Radny Karol Matusiak powiedział, że na dzisiejszej sesji, podczas głosowania zauważył 
pewną nieprawidłowość. Radni przebywający na sali nie głosują. To jest rola Pana 
Przewodniczącego, aby zdyscyplinować radnych, którzy są na sali, aby brali udział 
w  głosowaniu. Czy to jest brak czyjejś odwagi, czy jest „za”, czy jest „przeciw”, czy się 
wstrzymuje? Taki jest apel i wniosek radnego do Pana Przewodniczącego, aby zwrócił na to 
uwagę. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jest zbyt tolerancyjny, ale od następnej sesji będzie 
eksponował, aby radni dokonali określenia swojego stanowiska podczas głosowania. Prawnie 
jest to dopuszczalne, że można nie brać udziału w głosowaniu.  Różne są przyczyny niebrania 
udziału w głosowaniu: obawa, nie ma informacji na ten temat i nie chce podjąć pochopnych 
decyzji.  
Radny Mariusz Bladoszewski złożył wniosek dotyczący dróg powiatowych. Radny zwrócił 
się do Zarządu Powiatu, aby w planach budżetowych na rok 2020 ujął i zabezpieczył środki 
finansowe na budowę przejścia dla pieszych na drodze powiatowej nr 2807C łączącą się 
z drogą gminną prowadzącą do miejscowości Machnacz. Jest to o tyle istotne przejście dla 
pieszych, ponieważ jest głównie uczęszczane przez dzieci. Jest to również ścieżka rowerowa, 
z której korzystają mieszkańcy uzdrowiska Wieniec – Zdrój. Jest to ważny element, aby 
zapewnić bezpieczeństwo wszystkim uczestnikom tej drogi. Jest to dość trudny teren, 
znajduje się tam łuk i stwarza ogromne zagrożenie wypadkowe. Radny zwrócił uwagę na 
wykoszenie rowów odwadniających przy drodze powiatowej nr 2609 w miejscowościach 
Gąbinek, Mikorzyn Kucerz. Mieszkańcy miejscowości Gminy Lubanie zwrócili uwagę na 
drogę nr 2626C, gdzie  na odcinku długości około 20 m jest uszkodzenie poboczy drogi 
w wyniku intensywnych opadów deszczu. Dalsze warunki atmosferyczne mogą powodować 
uszkadzanie tej drogi. Do wniosku, który został przekazany jest załączona dokumentacja 
zdjęciowa, która  w jakiś  sposób pomoże zweryfikować te informacje. Wniosek został 
złożony w formie pisemnej do Zarządu Powiatu we Włocławku.  
Radny Marek Jaskulski odniósł się do wniosku Pana Karola Matusiaka. Jeśli chodzi 
o obowiązki radnego, to powinien on uczestniczyć w sesji, natomiast co do sposobu 
głosowaniu „za”, „przeciw”, „wstrzymał się” lub  nie bierze udziału w  głosowaniu jest to 
jego suwerenne decyzja. Tym bardziej, że niektórzy radni są już radnymi kilka kadencji, 
niektórzy po 20 lat. Według radnego jest wszystko jasne. I radni zachowują się w odpowiedni 
sposób i nie przekraczają norm prawnych i zwyczajowych.   
Radny Dawid Dalmann zwrócił się  z prośbą  dotyczącą utrzymania drogi powiatowej nr 
2916 C Gołaszewo –Wola Nakonowska- Czerniewice, na odcinku w m. Czerniewice. 
Za dawną rampą kolejową znajduje się łuk, po którym poruszają się pojazdy z dużą 
prędkością. Radny wniósł, aby ten odcinek na bieżąco wykaszać i porządkować.  Radny 
wnioskował również o ponowne umiejscowienie znaku pierwszeństwa przejazdu 
w miejscowości Wola Nakonowska. W wyniku kolizji znak został prawdopodobnie 
zniszczony (przed wiaduktem autostradowym). Radny podziękował Dyrektorowi PZD 
i pracownikom za przyczynienie się do spraw związanych z odwodnieniem drogi powiatowej 
i melioracją.  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że był dobry zwyczaj, że otrzymywał informacje 
o stanie bezrobocia. W ostatnim czasie zapomniano o tej kwestii. Radny poprosił 
o przesyłanie takich informacji. W powiecie włocławskim jest to bardzo ważny temat, 
ponieważ stopa bezrobocia nadal jest liczbą dwucyfrową.  
Radny Roman Tomaszewski złożył wniosek dotyczący dokonania przeglądu oznakowania 
poziomego na drogach powiatowych. Radny ma wrażenie, że w niektórych miejscach zostały 
one zniszczone, natomiast w innych miejscach niekoniecznie odpowiedni znak znajduje w się 
w odpowiednim miejscu. Radny złożył podziękowania za to, że powiat uczestniczy 
w różnego rodzaju imprezach kulturalnych na terenie powiatu włocławskiego, z małym 
wnioskiem, aby jakieś przedstawiciel powiatu po prostu był obecny podczas tych 
uroczystości.  
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Radny Karol Matusiak podziękował zarządowi powiatu za pozytywne rozpatrzenie 
interpelacji związanej z przeprojektowaniem drogi Lubraniec-Topólka i poszerzeniem 
zakresu prac związanych z dobudowaniem ścieżki pieszo - rowerowej. Były to głosy 
mieszkańców. 
Starosta Włocławski przeprosił Pana Romana Tomaszewskiego za zaistniałą sytuację jaka 
miała miejsce przy jubileuszu Zespołu Swojacy. Starosta potwierdził, że będzie brał udział w 
uroczystości, ale niestety 2-3 dni przed imprezą zdarzył się wypadek i Starosta przebywał 
w szpitalu. W natłoku różnych spraw nieskoordynowane było to, żeby ktoś pojechał w jego 
zastępstwie. Starosta obiecał, że będzie się starać, żeby takie sytuacje się nie powtórzyły. 
Starosta podziękował radnemu za reprezentowanie samorządu.  
 
21. Zamknięcie VIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu  28 sierpnia  
2019 roku o godzinie 1437 zamknął obrady  VIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku.   
  
 

Przewodniczący Rady 
 

Zygmunt Stanisław Wierzowiecki 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowały:  
1) Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ………  
2) Marta Grzegórska …………………………   
  
 


